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PODÍVEJTE SE DRUHÝM DO
HLAVY!
Přečtěte si recenzi knihy, díky které
budete lépe rozumět druhým.
ČTĚTE NA STRANĚ 2

VÝLET NA PETŘÍN
Jak si osmáci užili exkurzi do Prahy a
co všechno tam viděli...
ČTĚTE NA STRANĚ 3

Pod lavicí a profesní orientace vůbec.
 
Osmáci absolvovali několik
zajímavých výletů a rozhodli se
s Vámi podělit o zajímavé
zážitky z nich. Třeba Vás
inspirují ;)
 
Inspirací se může stát i několik
recenzí - knižních i filmových.
 
A dlouhé zimní večery Vám
snad zpříjemní trocha poezie
i prózy.
 
A nesmíme zapomenout
na vtipy! Matěj Kraus pro Vás
opět několik z nich připravil.
 
Milí čtenáři, ať už toto číslo
čtete před Vánoci, nebo až
po začátku nového roku,
přejeme Vám pohodové dny
a mnoho úspěchů - nejen
u pololetních písemek!

autor článku:
MÍŠA ŠLESINGEROVÁ

Milí čtenáři,
opět jsme pro Vás připravili
číslo přímo nabité informacemi
všeho druhu. Deváťáci (a
nejenom oni) se oprávněně
obávají, co z nich bude, a píšou
o starostech s volbou školy

Čím chci být, až 
vyrostu

Já chci být zedníkem
z mnoha důvodů.
Jedním je to, že se chci
živit rukama,
protože strašně moc
řemesel upadá. Každý
zvládne udělat střední,

vysokou a maturitu, ale
pak si doma nedokáže
ani vyměnit žárovku.
Další důvod je, že
na zedníka mám bohaté
zkušenosti, protože celý
náš rodinný dům jsme si
s tátou postavili sami.
A poslední věc je, že by
mě ta práce bavila
a přinesla velký výdělek
:)

Michal Rambousek

PONOŽKY

Mám je rád 
 

vlněné, bavlněné, teplé, 
 

jsou velmi hezké, 
 

když přijde chlad, 
 

obléknu si je rád. 

David Schwarz

Czech Bus

Jednoho čtvrtečního
rána jsme se sešli
u školy a vyrazili
na vlak, kterým jsme
dojeli až na Smíchov.
Když jsme dorazili
na Výstaviště, vypadalo
to nic moc, ale jakmile
jsme vešli dovnitř,
ukázalo se všechno být
naprosto super! Jídlo!
A to hlavní – autobusy
různých druhů (elektro,
zájezdové, městské).
Také zde byly různé
autobusy – veteráni,
Mercedes
a experimentální
minibusy. Navíc jsem
dostal možnost

vyzkoušet si autobusový
simulátor. Není to
zrovna moc lehké, ale
zvládl jsem to! Cestou
zpátky jsme zvolili
metro a vlak. Všichni
jsme se vrátili ve zdraví.

autor článku:
JOSEF FRANTIŠEK

VÁVRA
třída 8.A
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Recenze: 
Vražda v 
Orient 
Expressu

je, je lepší na to
před vstupem do kina
zapomenout. Podle
knížky je totiž Poirot
velmi šarmantní,
zdvořilý muž, ne že by
to u filmu bylo jinak, ale
očividně knihu nebrali
tak vážně.
 

Film byl jinak moc
pěkný, nejen z důvodu
krásné grafiky, ale i pro
mě jako obdivovatelku
Johny Deppa. Skvělé!

Eva Bezděkovská
autor článku:

EVA BEZDĚKOVSKÁ
třída 9.A

S oběma svými sestrami
jsme navštívily kino.
Byly jsme na filmu
Vražda v Orient
Expressu. Je to
zfilmováno podle knihy
Agathy Christie. Hlavní
postavou je detektiv
Hercule Poirot, kterého
jistě všichni znáte.
Pokud to tak opravdu

5. třída - 
gymnázium ano/ne?
Každý rok se tisíce žáků 5. tříd
rozhodují, zda jít na gymnázium,
či ne. Toto rozhodnutí je těžké
a jedná se o jedno z prvních
důležitých rozhodnutí v životě
každého z nás. Dříve za nás více
rozhodovali rodiče, ale v 5. třídě
je rozhodnutí už více na nás -
vzít život do vlastních rukou
nebo se o to začít snažit. Toto
rozhodnutí je samozřejmě
ovlivněno i tím, jak se kdo učí,
jestli ho učení baví a cítí se na to
být gymnazista už po páté třídě.
Rozhodnutí, zda se
na gymnázium hlásit, či ne je jen
jedna část - ta druhá je, zda
obstojíte u přijímacích zkoušek.
A k přijímačkám se nedá jít
bez učení a alespoň minimální

přípravy na ně. Takže jsme zase
zpátky u učení. Učení nás
samozřejmě bude provázet celý
život až do dospělosti.
V neposlední řadě u většiny
z nás hraje roli i to, zda chceme
jít do nového prostředí,
mezi nové spolužáky/kamarády
a zřejmě dojíždět dál, než
musíme nyní. Tomu, kdo se
rozhodne hlásit se
na gymnázium, přeji hodně štěstí
u přijímaček:)

autor článku:
MATĚJ SPÁČIL

Podívejte se 
druhým do 
hlavy!

Měli jste již někdy pocit, že vám
někdo říká něco, co vám
nepřipadalo úplně pravdivé?
Nebo třeba že se na vás někdo
usmíval a vy jste si nebyli jistí,
zda je tento úsměv poctivý
a upřímný, nebo jestli to dotyčný
jen tak předstírá? O letošních
letních prázdninách jsem zjistil,
jak se naučit tyto pocity
překonávat a potvrdit, či si
vyvrátit svoji domněnku
o možné přetvářce či lži, aniž
bych se musel dotyčného
člověka ptát, jestli náhodou
nelže.
 
Ať už člověk jen zkresluje
události, nebo lže jako
když tiskne, vždy je tu jedna věc
která ho zaručeně prozradí. Říká
se jí neverbální komunikace,
neboli ne dorozumívání slovní

formou, ale takzvanou řečí těla.
Takže například to, kam se
člověk zrovna kouká nebo co
dělá s rukama, nebo dokonce
taková drobnost jako je to, kam
směřují jeho špičky nohou.
Takže chcete-li se vyhnout oné
nevědomosti toho, zda vám
někdo lže, nebo se třeba
i vyhnout různým nepříjemným
situacím, je dobré vědět co který
člověk jakými posunky
naznačuje. Já jsem se tato gesta
naučil doslova číst díky knize
od kubánského autora Joea
Navarra. Tato kniha se velmi
trefně jmenuje Jak prokouknout
druhé lidi.
 
Mohu ji všem vřele doporučit
a osobně potvrzuji, že to, co je
zapsáno v této knize, je
stoprocentně využitelné,

protože již zmíněný Joe Navarro
pracoval celých třicet pět let
u FBI jako expert na výslech
a neverbální komunikaci!
Rozhodně doporučuji.

autor článku:
JAKUB DRAHOKOUPIL

 

Střední školy připravovat pomocí zkoušek
nanečisto, přípravek,
nebo doučováním kterých je
po školách mraky. Musíme si
hodně hlídat právě pololetní
vysvědčení, protože nám dává
plusové body do přihlášek, a tak
se často stává, že vedle učení
na všemožné testy nemáme
na nic moc času. Samozřejmě to
není nic až tak drastického, jak
si to teď můžete představovat,
a koneckonců to zvládli i naši
rodiče tak proč ne my.
Každopádně to není ani med
a všem učitelům bych
doporučovala (za účelem lepších
známek) snížit náročnost
písemek. <3

autor článku:
BARBORA VAŠÍČKOVÁ

Nikdo by asi neřekl že vybírání
a připravování se na střední
školy a gymnázia bude tak
náročné. Proto jsme byli (9.A,
9.B) dne 23.11 na akci Schola
Pragensis, kde jsme mohli vidět
spousty středních škol
a gymnázií s nespočet
zaměřeními. Akce se konala
v budově Kongresového centra
na Vyšehradě, byla zdarma
a probíhala snad ve všech
patrech budovy, a tak je celkem
těžké se tam vyznat. Akci bych
každopádně doporučila třeba i 8.
třídám, aby měli co nejdřív
jasno, jakým směrem se chtějí
vydat.
 
Vybrat si střední školu však není
jediná důležitá věc, kterou
musíme udělat. Důležité je se
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Výlet na Petřín
Dne 30. listopadu byly
osmé třídy na výletě
na Petřín s paní
učitelkou Konrádovou.
Dle mého názoru byl
tento výlet velmi
povedený a vsadím se, že
všem ostatním
účastníkům se také líbil.
V 8.05 jsme po krátké
domluvě s paní
učitelkou šli na vlak,
který jsme podle slov
paní učitelky nechali
záměrně odjet. Poté co
jsme chytli další vlak,
jsme konečně vyrazili.
 

Po těžkém a psychicky
náročném výjezdu
lanovkou jsme dorazili
na Petřín. Po krátké
návštěvě Zrcadlového
bludiště a moudrém
usouzení, že
na rozhlednu

nepolezeme, jsme se
vypravili zpět. Cestou
zpět jsme zjistili spoustu
zajímavých věcí – např.
záchody za 15 Kč
a mnoho pokémonů.
Také jsme navštívili
Strahovskou knihovnu
(doporučuji!).
Po úspěšném ztloustnutí
v McDonalds nebo KFC
(jak kdo preferoval)
jsme úspěšně dorazili
do školy ve 13.20.
 

Vím, že to říkám znovu,
ale dle mého názoru –
PERFEKTNÍ výlet.
Také bych chtěl
pogratulovat oaní
učitelce Konrádové, že
to s námi vydržela.

autor článku:
VOJTĚCH WOLF

třída 8.A

Pánská jízda
Ve čtvrtek 30. listopadu
jsme (totiž 5 kluků z 8.A
a 10 kluků z 8.B) jeli
na výlet s paní učitelkou
Konrádovou. Hned
před školou se ukázalo,
že tahle „pánská jízda“,
byť v čele s paní
učitelkou a v popravdě
nepříznivém počasí,
rozhodně nuda
NEBUDE! Po velmi
zajímavé cestě na vlak
jsme si koupili lístky
a rozjeli se směr Praha.
Vyjeli jsme lanovkou
na Petřín a nahoře jsme
zjistili, že z mlhy jsme
nevyjeli, tudíž možnost
podívat se na rozhlednu
přestala být lákavou.
I přesto jsme si užili
Zrcadlové bludiště
a následně i obrovskou
knihovnu pod ním,
čítající 20 000 knih!
Jmenovala se

Strahovská a měla dva
velké sály s mnoha
patry. Na zpáteční cestě
jsme prožili pár
incidentů s obsluhou
KFC, ale ta část, která
šla do McDonalds, byla
slušná. Nakonec jsme
v pořádku dorazili
do Mokropes a to byl
konec našeho výletu.
 

Tímto za nás všechny
moc děkuji paní učitelce
Konrádové za to, že to
s námi vydržela,
a doufám, že se uvidíme
i na dalším výletě.

autor článku:
JAKUB DRAHOKOUPIL

Když lidé říkají,
 

že je jasné, co s tebou
 

bude v budoucnu,
 

že máš pouze jednu
 

cestu,
 

tak ti samí lidé se
 

na přechodu stejně
 

dvakrát rozhlédnou.
 
 
 

Stephen Hawking

Výlet za hořickými trubičkami

30. listopadu jsme byli
s dalšími dvěma třídami
na výletě. Jeli jsme
do Miletína. Nejspíš
neznáte ani jméno
tohoto Města s velkým
M. Ale znát produkt,
který se tam vyrábí –
hořické trubičky. To je
taková ta trubka... no,
asi to znáte, prostě
lahoda! Následovala
cesta na Hrádek

u Nechanic. Prohlídka
byla zaměřená
na Vánoce. Pokračovalo
to nejzajímavější částí
dne – návštěvou
zámecké kavárny
s čokoládou a dortíky.
A to už bude konec.
 

11 z 9 Vítků doporučuje!
Vít Jandák



STRANA 4 / 4

1. VYDÁNÍ 2017/2018, POD LAVICÍ

Když přijde zima
Každý rok je to stejné –
jaro, léto, podzim, zima.
Na některá období se
těšíme více, na některá
méně. Já se ovšem
nejvíce těším na zimu ne
kvůli Vánocům
a dárkům, ale zima
pro mě znamená něco
více.
 

Každý rok se těším na to
samé, až se první vločka
dotkne země, až bílý
sníh pomalu zakryje
všechno špinavé a já
budu mít pocit, že je
můj svět konečně čistý.
 

Mám ráda ten pocit,
když jdu do školy. Tehdy
zrovna začíná svítat,
sníh mi krásně křupe
pod nohama a já mohu
sledovat otisky ve sněhu,

které tam zanechali malí
ptáčci.

Klára Šonková

Černý humor

Sedí zbohatlík
na zahradě své vily a cpe
se jitrnicemi...
Za plotem stojí žebrák
a slintá.

Chlap se na něj podívá
a říká: "Chceš
kousnout?"

"Ano! Ano!"

"Kazane, trhej!"
 
 

Slyšel jsem, že včera
pochovali Kropáčka. Co
mu bylo? Byl mrtvý.
 

Ve společnosti přímo
v Rio de Janeiro:

"Mistře, je to pravda, že
se denně koupete
v mléce? A proč to
děláte?" ptá se
hostitelka populárního
herce.

"Víte, milostivá,
protože jsem v životě
ještě neobjevil tak
vysokou krávu,
pod kterou bych se mohl
sprchovat."

autor článku:
MATĚJ KRAUS

třída 9.A

Recenze: To the 
Bone

Myšlenkou tohoto filmu
je poukázat
na problémy s poruchou
příjmu potravy. Jde
v podstatě o průběh celé
nemoci a její léčby spolu
s různými dalšími
zápletkami. Hlavní
postavou je mladá

slečna, která
dlouhodobě trpí
anorexií. Její rodiče jsou
bezradní a nevědí co
dělat. Prošla už několika
léčbami, ale stále je vše
stejné. Nicméně rodina
zanedlouho nachází
doktora, který se zalíbí
nejen jim, ale dokonce
i jejich dceři.


